
REFERAT FOR SKANDERBORG JÆGERRÅDS ÅRSMØDE

Afholdt på Vestermølle den 9. februar kl. 19.00

Der var tilmeldt 25 deltagere.

Dagsorden;

Valg af dirigent.

Valg af referent

Aflæggelse af beretning

Information fra fælles jagtudvalg

Information mårhundegruppe

Information fra kreds 3 (Reidar)

Valg af kredsrepræsentanter til årsmøde i kreds 3

Indstilling af 2 delegerede til repræsentantskabsmødet i Vingsted

Eventuelt

Valg af dirigent: Peder Poulsen blev valgt

Valg af referent: Linda Kolling blev valgt

Dirigenten konstaterede at mødet er lovligt indvarslet.

Aflæggelse af beretning v./ Mads Nørdam

Der er blevet afholdt møder i Grønt råd ved Mads og Bryan. Der kommer ny leder for
Det Grønne Råd, da Hanne Rewald har fået nyt job.
Der har været deltagelse i repræsentantskabsmøde samt kredsmøder i kreds 3. 
Der er ikke afholdt mange interne møder i det lokale Jægerrådsmøde ud fra devisen,
at der ikke skal afholdes møder, hvis der ikke er noget nyt.
Aftalen omkring jagt i Skanderborg kommune er indgået i 2022 for en 5-årlig periode,
som noget nyt er rågeregulering indskrevet som en del af aftalen, hvilket man ser 
som en styrkelse. Det har tidligere været 2 separate aftaler.

Info fra Fællesjagt udvalget v./ Uffe Jakobsen
Det har været et meget magert udbytte i 2022.

Følgende er nedlagt ved Vestermølle skoven og Vestermose;
1. stk. råvildt, 1. stk. hare, 1. stk. sneppe og 2 gråænder.



Følgende er nedlagt ved Sandkær ved Hørning;
2. stk. harer og 2 fasaner.

Vi har mistet jagt i Dyrehaven, Sølundskoven og ved Sorte Sø.
Til gengæld er der nye arealer i Hørning, vandhuller i Junges og på Golfbanen.
Det blev diskuteret om der er tilbagegang i råvildt igennem området.

Rågeregulering; der blev reguleret ca. 1350 råger.

Info fra mårhundegruppen v./Ole Andersen 
Der er blevet afholdt møde i mårhundegruppen den 8/2-23 med 13 deltagere. Der er 
blevet indgået aftaler om samarbejder i forhold til pasning af områder og det er 
muligt at afhente fiskepiller (udleveret fra jægerforbundet). Robert har modtaget for 
hele området (Odder, Skanderborg og Århus kommuner) men man er velkommen til 
at lave aftale om afhentning.
Der blev spurgt til om kommunen giver tilskud til mårhundereguleringen ligesom 
andre kommuner omkring os gør. Det gør de ikke. Der blev spurgt til hvem der er 
blevet spurgt. Måske kunne det være en mulighed at rejse spørgsmålet politisk?

Info fra kreds 3 v./Reidar
Reidar ønskede at høre hvad der rører sig hos jægerne her i lokalområdet.

 - der bliver stadig hørt lokale henvendelser om man kan være medlem uden 
at være medlem af Jægerforbundet. Forbundet er ikke noget der er ret nært 
for den enkelte jæger. 

 - vi drøftede jagt i generationer. Er der noget vi kan gøre i de lokale netværk i 
forhold til at tiltrække og fastholde nye jægere? Skanderborg jagtforening har 
erfaringer fra før corona med mentorordninger. I Tåning har de en tradition 
med 5. klasse fra Ejer Bavnehøjskolen, som kommer med på rågeregulering -
og dagen sluttes af i skolekøkkenet. 

 - Der blev spurgt til forbundets holdning (og muligheder for fremtiden) i forhold
til udsætning. Fremtiden bliver at skal tænke på den samlede bæredygtighed. 
Udsætning af ænder er usikker i fremtiden, da det bidrager negativt i 
miljøpåvirkning - fasanerne måske til dels også. Det skal balanceres med 
tiltag for naturfremme: forbundet vil igen i år investere i frø til udsåning.

 - Jægerne vil fremadrettet komme mere i spil i forhold til dataindsamling: 
særligt vildttællinger. Der vil blive arbejdet på i de kommende år at jægernes 
indmeldinger får betydning.

Opfordring til at deltage i årets kredsmøde i Vejlby Risskovhallen fra de enkelte 
jagtforeninger.

Deltagelse i repræsentantskabsmødet. Vi må deltage med 4 medlemmer - Mads er 
selvskrevet som formand.
Ronnie (Skanderborg jagtforening), Dirk (Stilling jagtforening) deltager også. Der er 
en åben plads mere. Hvem ønsker den? Det kan være nogle fra de lokale 
foreninger. Opfordring til at spørge - tilbagemelding til Mads. Der bliver afholdt 



forberedelsesmøde med Jægerforbundet, så man kan møde forberedt op. Det er 
den 10/6-23 i Vingsted. 

Evt.
Møderne skal fremadrettet sendes ud på mail til foreningsformændene. Det er svært 
at finde på forbundets hjemmeside. 

Med venlig hilsen

Linda Kolling.


